

InfoINDUSTRI

Isu 09 | 30 September 2012



Isu Keselamatan Makanan Dibincangkan di Mesyuarat AMAF Ke-34

Memperkasa Keusahawanan Belia

Isu Keselamatan Makanan Dibincangkan di Mesyuarat AMAF Ke-34

Mesyuarat Menteri-Menteri ASEAN mengenai Pertanian dan Perhutanan ke-34 (Mesyuarat AMAF Ke-34) telah diadakan pada 27 September 2012 di Vientiane, Republik Demokratik Rakyat Lao. Negara Brunei Darussalam diwakili oleh Yang Berhormat Pehin Orang Kaya Seri Utama Dato Seri Setia Awg Hj Yahya bin Begawan Mudim Dato Paduka Hj Bakar, Menteri Perindustrian dan Sumber-Sumber Utama dan pegawai-pegawai kanan dari Kementerian Perindustrian dan Sumber-Sumber Utama (KPSSU).

Dalam mesyuarat berkenaan yang

dipengerusikan oleh Tuan Yang Terutama Vilayvanth Phomkhe, Menteri Pertanian dan Perhutanan Lao, Menteri-Menteri:

- Mengesahkan komitmen mereka dalam memastikan bahawa langkah-langkah 'ASEAN Community Blueprints' dilaksanakan mengikut jadual pelaksanaan strategik; dengan menggiatkan usaha mereka dalam melaksanakan langkah-langkah ini pada kedua-dua peringkat negara dan serantau;
- Menyatakan kepuasan mereka mengenai kemajuan yang baik

Menteri-menteri bersetuju untuk terus berwaspada kepada peluang dan cabaran keselamatan makanan di rantau ini dan dunia, terutamanya pada masa turun naik yang tinggi dalam harga komoditi dan ketidaktentuan ekonomi.

dalam pelaksanaan Rangka Kerja Keselamatan Makanan Bersepadu ASEAN (AIFS) dan Pelan Tindakan Strategik Keselamatan Makanan ASEAN (SPA-FS), termasuk Perjanjian Simpanan Beras Kecemasan ASEAN Campur Tiga (APTERR);

- Bersetuju untuk terus berwaspada terhadap peluang dan cabaran keselamatan makanan di rantau ini dan dunia, terutamanya pada masa turun naik yang tinggi dalam harga komoditi dan ketidaktentuan ekonomi, dengan terus meneroka inisiatif baru yang menyumbang

... bersambung ke muka surat 2



Menteri Perindustrian dan Sumber-Sumber Utama, Yang Berhormat Pehin Orang Kaya Seri Utama Dato Seri Setia Awg Hj Yahya (5 dari kiri), bergandeng bahu bersama rakan-rakan ASEAN.

Isu Keselamatan Makanan Dibincangkan di Mesyuarat AMAF Ke-34 dari muka surat 1 ...

kepada keselamatan makanan di rantau ini;

- Mengiktiraf kepentingan platform konstruktif untuk sektor swasta dan penglibatan masyarakat sivil dalam menangani keselamatan makanan di rantau ini dan menggesa kerjasama erat dengan kementerian lain, rakan-rakan dialog, pembangunan dan organisasi antarabangsa dalam memantau kemajuan Rangka Kerja AIFS dan SPA-FS.

Semasa mesyuarat itu, Yang Berhormat Pehin:

1. Mengambil maklum bahawa, dalam bidang pengeluaran agri-makanan serta kualiti dan keselamatan makanan; pengharmonian standard dan prosedur di kalangan negara anggota ASEAN akan meningkatkan penyelarasan perdagangan komoditi ini;
2. Menyatakan kebimbangan Negara Brunei Darussalam atas kemunculan dan kemunculan semula penyakit zoonotik yang telah menghalang pembangunan industri ternakan di rantau ASEAN, bersetuju dengan cadangan mengenai Peranan Tambahan dan Fungsi Kumpulan Kerja Sektorial ASEAN mengenai Ternakan (ASWGL) dan Pegawai-Pegawai Kanan AMAF dalam Penggunaan dan

Pengurusan Dana Amanah Kesihatan Haiwan ASEAN (AAHTF);

3. Menekankan tentang keperluan untuk mengurus dan memulihara hutan dan biodiversiti bagi faedah sosial, ekonomi dan alam sekitar kepada generasi semasa dan masa depan. Yang Berhormat Pehin menyatakan keperluan untuk mengukuhkan lagi usaha di peringkat serantau dalam ASEAN, dan juga antara negara-negara bukan ASEAN untuk mencapai matlamat ini;
4. Menyatakan penghargaan kepada rakan dialog dan pembangunan atas usaha mereka dalam melaksanakan beberapa projek dan aktiviti bersama, seperti Kerjasama ASEAN-AS bagi Memaksimumkan Hasil Pertanian menerusi Enterprise Pengetahuan dan Perdagangan (MARKET), Kerjasama Antarabangsa Jerman (GIZ), Bank Pembangunan Asia (ADB), Pusat Pembangunan Perikanan Asia Tenggara (SEAFDEC), Pertubuhan Makanan dan Pertanian Bangsa-Bangsa Bersatu (FAO), Institut Penyelidikan Beras Antarabangsa (IRRI), Pertubuhan Dunia bagi Kesihatan Haiwan (OIE), dan lain-lain.

Semasa Mesyuarat AMAF ke-12 + 3, Yang Berhormat Pehin juga berpeluang untuk bertemu rakan sejawatannya dari Republik Korea; Tuan Yang Terutama

Sang-Kil Lee, Naib Menteri, Kementerian Makanan, Pertanian, Perhutanan dan Perikanan, untuk membincangkan kemungkinan kerjasama dua hala dan kerjasama dalam bidang pertanian, perikanan, perhutanan dan industri halal.

Menteri-menteri bersetuju untuk bertemu lagi untuk Mesyuarat Menteri-Menteri ASEAN mengenai Pertanian dan Perhutanan ke-35 di Malaysia pada tahun 2013.

“ Kita perlu untuk mengurus dan memulihara hutan kita dan biodiversiti bagi faedah sosial, ekonomi dan alam sekitar kepada generasi semasa dan masa depan. Mengukuhkan lagi usaha-usaha di peringkat serantau dalam ASEAN, dan juga antara negara-negara bukan ASEAN diperlukan untuk mencapai matlamat ini. ”

Yang Berhormat Pehin Orang Kaya Seri Utama Dato Seri Setia Awg Hj Yahya bin Begawan Mudim Dato Paduka Hj Bakar, Menteri Perindustrian dan Sumber-Sumber Utama.



Memperkasa Keusahawanan Belia

Satu dialog keusahawanan yang dianjurkan oleh Persatuan Usahawan Muda Brunei (YEAB) dengan kerjasama Pusat Pembangunan Keusahawanan berlaku baru-baru ini pada 25 September 2012 di Rizqun International Hotel, Gadong. Acara ialah sebahagian daripada aspirasi YEAB untuk memupuk keusahawanan di kalangan belia di Negara Brunei Darussalam, dan disokong oleh Kedutaan Amerika Syarikat dan Asia Inc Forum, telah dihadiri oleh lebih 60 orang pelajar dan guru-guru serta

usahawan di seluruh negara.

Hadir sebagai tetamu kehormat ialah Yang Mulia Dyg Hj H Hasnah bte Ibrahim, Timbalan Setiausaha Tetap di KPSSU.

Juga dibawa masuk bagi seminar ini adalah tetamu penceramah Dr Harry Harris dari California, Amerika Syarikat - seorang usahawan, guru pengurusan global, dan Pengasas dan Presiden HealthCare California. Dr Harris, yang telah mempunyai kerjaya yang panjang dengan kerajaan, termasuk bertugas bekerja di White House dan kemudian akademik, berkata bahawa dia melompat ke dalam keusahawanan selepas bersara dua kali. Beliau memberikan persembahan ringkas

bertajuk "Entrepreneurship: Just Do It!," dan juga duduk di atas panel bagi sesi dialog untuk membincangkan mengenai cabaran membina dan mengekalkan perusahaan perniagaan.

Menyertai beliau dalam sesi dialog itu ialah Dyg Hafimi Abdul Haadii @ Frances Lo, seorang usahawan terkemuka tempatan dan Presiden YEAB, dan Felicia Cheong, Pengurus Johnny Cheong Kimpalan dan Kejuruteraan, dan JX Collection, sebagai moderator.

Pada hari berikutnya, Dr Harry Harris memberi ceramah keusahawanan di Dewan Setia Pahlawan, KPSSU yang dihadiri oleh pegawai dan kakitangan KPSSU.



“Objektif utama Sesi Dialog PKS ini adalah untuk menyediakan satu platform bagi golongan muda di Negara Brunei Darussalam untuk berinteraksi dengan rakan-rakan usahawan dan guru; untuk berkongsi pandangan dan pengalaman keusahawanan mereka. Saya amat berharap bahawa peserta kami akan mendapat manfaat dan wawasan yang tidak ternilai daripada sesi dialog ini.”

Yang Mulia Dyg Hj H Hasnah bte Ibrahim,
Timbalan Setiausaha Tetap di KPSSU
(Pembangunan Sumber-Sumber Utama)

Diari **KPSSU**

SEPT 29 **KPSSU Hulus Sumbangan untuk Bakal Jemaah Haji**

KPSSU, selaras dengan semangat memberi dan menjaga pegawai dan kakitangannya, telah mengatur untuk menyerahkan derma haji bagi mereka yang akan menunaikan fardhu haji pada tahun ini. Acara telah diadakan khas untuk tujuan ini di Surau KPSSU pada 6 September 2012.

Penyerahan sumbangan disempurnakan oleh Yang Mulia Dyg Hj Hasnah bte Ibrahim, Timbalan Setiausaha Tetap di KPSSU (Pembangunan Sumber-Sumber Utama). Hadir sama ialah Yang Mulia Awg Mohd Riza bin Dato Paduka Haji Mohd Yunos, Timbalan Setiausaha Tetap di KPSSU (Industri dan Pembangunan Usahawan).



Berikut adalah senarai nama bakal-bakal jemaah Haji bagi tahun 2012:

- Dyg Koprah bte Haji Ahmad (Jabatan Pertanian dan Agrimakanan)
- Dyg Siti Rahmat bte Haji Ajak (Jabatan Perhutanan)
- Awg Bidin bin Suru (Jabatan Perikanan)
- Awg Mohaimin bin Damit (Jabatan Perikanan)
- Dyg Masni bte Haji Mohsin (BINA)



SEPT 29 **Majlis Dzikir Dianjurkan untuk Perkahwinan Diraja**

Bersempena dengan sambutan Perkahwinan Diraja antara YTM Paduka Seri Pengiran Anak Puteri Hajah Hafizah Sururul Bolkiah binti Kebawah Duli Yang Maha Mulia Paduka Seri Baginda Sultan Haji Hassanal Bolkiah Mu'izzaddin Waddaulah dan YAM Pengiran Anak Haji Muhd Ruzaini bin Pengiran Dr Haji Mohd Yakub, KPSSU telah mengadakan majlis Dzikir di kediaman pengantin lelaki di Jalan Babu Raja pada 29 September 2012. Majlis tersebut, diketuai oleh Pengiran Harun bin Pengiran Haji Aliuddin, Pengarah Pengurusan dan Kewangan KPSSU, dihadiri oleh kira-kira 30 kakitangan dan pegawai KPSSU.

